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رویداد

آيت وکيليان| ارســال نامه امام جمعه 
شهرســتان نقده به اداره ارشــاد اسلامی، 
 بازتاب گسترده ای در شبکه های اجتماعی 
و رسانه های داخل و خارج کشور  داشت. در 
مضمون اين نامه کاهــش هزينه های زائد 
مجالس عروســی بود و در آن  صحبت از اين 
شــده بود که ســاعت برگزاری عروسی در 
تالارها، ٣ ساعت باشــد و از   ١٢ شب به بعد 
تجاوز نکند، آن گونه که حجت الاسلام محمود 
ابراهيمی به   «شهروند» گفته رسانه های معاند 
با وارونه نمايی سعی در تخطئه اين اقدام مردم 
پسندانه داشته اند. رسانه های خارج کشور با 
انتشار نامه امام جمعه نقده درباره  بند چهار آن 
نوشته اند: «در بند چهار آمده اگر سه ساعت 
بيشتر شد نيروی  انتظامی وارد شده و همه را 
بازداشت کنند و محل نيز پلمپ شود!» حجت 
الاســلام  ابراهيمی در اين راســتا می گويد 
که «بند چهار نامه اصلا برای مخاطب قابل 
 مطالعه نيست و آن را پوشــانده اند.» درواقع 
در بند چهار آمده که «از اداره  محترم ارشــاد 
اســلامی می خواهم به تمامــی چاپخانه ها 
اعلام کنــد از چاپ کارت  عروســی بيش از 
سه ساعت( صرفا برای شيرينی) و کشاندن 
عروسی ها به نيمه های شــب و صرف شام 
خودداری کنند که ان شاءاالله در سريع ترين 
زمان ممکن با  برگزاری جلسه شورای فرهنگ 
عمومی پيرامون اين موضوع تصميمات لازم 
 اخذ و به تمامی ادارات ابلاغ خواهد شــد.» 
در ادامه گفت وگوی «شــهروند» با  حجت 
الاسلام محمود ابراهيمی، امام جمعه نقده

 از نظر می گذرد. 

   نامه ارسالی شما خطاب به اداره ارشاد 
اسلامی مبنی بر کاهش هزينه های زائد 
 مجالس عروســی بازتاب های زيادی 
داشت؛ اصل ماجرا را از زبان خودتان 

 بشنويم، ماجرا چه بود؟
ما يک برنامه ای به نام کم کردن هزينه های 
مجالس تحريم داشتيم؛ اين کار را  در مجلس 
تحريم عمه خودم کــه درواقع مادرزن بنده 
اســت، آغاز کرديم. در  واقع هدف اين بود که 
بــار اضافی هزينه های مجلــس تحريم را از 
دوش خانواده ها کم کنيم. ما در اين راســتا 
پيشقدم شديم، به گونه ای که اين  مسأله در 
 شهرستان اجرا شد و هزينه هايی که مربوط 
به شام يا ناهار در مجلس تحريم می  شد از ٣٠ 
يا ٤٠ ميليون بالاتر می رفت و مردم نيز از اين 
کار استقبال کردند. به  محض اين که مردم از 
اين اقدام استقبال کردند و بازتاب عمومی آن 

را ديديم، گفتند  اين اقدام به مثابه اين است 
که ٤٠ ميليون پول بلاعوض به ما داديد. بعد از 
اين  ماجرا مردم از مجاری مختلف پيام دادند 
که برای کم کردن هزينه های سرســام  آور 

مجالس عروسی نيز اقداماتی را انجام دهيد.  
 يعنی از قدمی که بــرای کم کردن 
هزينه مجلس تحريم برداشــتيد، با 
اجابت از يک  دعوت عمومی رسيديد 
به مسأله کم کردن هزينه های عروسی، 

درست است؟
بله، دقيقا همين طور است؛ البته ما پيش 
از اين هم اقداماتی در دســت اجرا داشتيم 
تا  هزينه های برگزاری مجالس عروســی را 
کم کنيم. در يکــی از خطبه هــا (در  تاريخ 
١٦ فروردين ســال جاری) ما بعد از کارهای 
کارشناسی در مورد  ازدواج آسان و کم کردن 
هزينه های ازدواج مفصــل صحبت کرديم. 
از اين کار  هم خوشــبختانه خيلی استقبال 
شد و طومارهايی از جاهای مختلف به دست 
ما  رســيد و در فضای مجازی نيز از اين اقدام 
استقبال کردند و با نهادهايی چون  آموزش 
و پرورش، کميته امداد و شــورای فرهنگی 
و ســتاد احياء ... در اين راســتا  جلساتی نيز 
داشتيم. بعد ازاين بود که اقدام به نوشتن نامه 
کرديم و به ادارات  گفتيم که شماها همکاری 
کنيد و بعد اين نامه به صورت اداری تنظيم 
شد و در  واقع به ســبک خودشان نوشتند. 
نامه درواقع از طرف امام جمعه به فرمانداری، 
 سپاه، اصناف و ارشــاد شهرستان نيز ارسال 
شد. ازجمله پيشنهادهايی که داديم  اين بود 
که اگر بخواهيد هزينه های عروسی کم شود، 
چه لزومی دارد که شــام  بدهيد، همين که 
عروسی بعدازظهر برگزار شود و به شيرينی 
و ميوه اکتفا  کنيد، بهتر است. بحث مشخص 
کردن ٣ ساعت همين بود؛ درواقع ما پيشنهاد 
 داديم که اگر بعدازظهر با دو يا ســه ساعت با 

شيرينی و ميوه عروسی را به  پايان برسانيد، 
هزينه های زيادی از دوش خانواده ها برداشته 

خواهد شد.  
  فــارغ از اين که بحث کــم کردن 
هزينه های ازدواج به گفته شــما يک 
مطالبه  عمومی بود، چــرا به اين فکر 
افتاديد و ضــرورت عملی کردن اين 

اقدام چه بود؟
طبيعتا می دانيد که مراســم عروسی که 
در تالار برگزار می شــود، تنها شــام  نيست، 
فيلمبرداری و بســياری کارهای ديگر است 
که هزينه های زيادی را روی  دست خانواده ها 
می گذارد. با توجه به اين که ٨٠ درصد مردم 
شهرستان نقده با  مشکلات مالی و اقتصادی 
مواجه هستند، درواقع ما خواستيم راهی را 
باز کنيم  برای خانواده های کم درآمد که واقعا 
نمی توانند از پس اين هزينه های سرسام  آور 

عروسی بربيايند.  
  نســبت به اين کــه نامه شــما در 
شبکه های اجتماعی و رسانه ها تفسير 
متفاوتی  از آن شده بود، معترض شديد، 
چرا معتقديد که نامه به صورتی وارونه 

در اين  رسانه ها تفسير شده است؟
متاســفانه برخی افراد در داخل و خارج از 
کشور از اين سخنان ســوء برداشت  کرده و 
گفتند که امام جمعه گفته کــه در تالارها را 
ببنديد و بگيريد و زندايی کنيد.  اصلا چنين 
چيزی نبود. در بند ٤ نامــه آمده که «از اداره 
محترم ارشاد اســلامی  می خواهم به تمامی 
چاپخانه ها اعلام کند از چاپ کارت عروسی 
بيش از ســه  ســاعت(صرفا برای شيرينی) 
و کشــاندن عروســی ها به نيمه های شب و 
صرف  شــام خودداری کنند که ان شاءاالله در 
ســريع ترين زمان ممکن با برگزاری جلسه 
 شورای فرهنگ عمومی پيرامون اين موضوع 
تصميمات لازم اخذ و به تمامی  ادارات ابلاغ 

خواهد شــد.«اگر کلمات قصوری نداشــته 
باشند ما با توجه به پيشــينه  بحث مان که 
همه آنها پيشــنهاد بود و مردم نيز استقبال 
کرده بودند، کاملا مشخص  است که منظور 
ما چيست. اما اين رسانه ها آمده بودند و يک 
دروغ محض را  چسباندند روی بند ٤ با يک 
نوار قرمز که قابل خواندن و رويت نيســت. 
 خوشــبختانه برخی از دوســتان در فضای 
مجازی اين بند را آشکارا دوباره منتشر  کردند 
با اين هدف که برداشــت ها از اين بند اشتباه 

بوده است.  
  مشــخص کردن ســاعت برگزاری 
عروســی از جانب شــما يک اقدام 

شخصی  بود؟
به هيچ عنــوان تصميم شــخصی نبود؛ 
توصيه هايی که به برخی از نهادها داشتيم  اين 
بود که اگر ديديد در برخی از تالارها خلافی 
مثل اختلاط زن و مرد صورت  می گيرد، اين 
يک قانون اســت و ما فقط يادآوری کرديم. 
درواقــع گفتيم احيانا اگــر  چنين کارهايی 
صورت می گيرد، پيشگيری کنيم. در همين 
خطبه که ابتدای  ســخنانم مطــرح کردم 
گفتيم که طلا از ده مثقال بيشــتر نباشد يا 
مثلا اين پيشنهاد را  داديم که بيشتر از ١١٤ 
سکه مهريه نباشد و جهيزيه را کمتر کنند. 
خانواده ها با  همديگر و در کنار هم يک زندگی 
ابتدايی و خوب برای جوانان درســت کنند. 
 هدف ما درواقع تســهيل و آسان سازی و کم 
کردن هزينه  های ازدواج بود. هنوز هم دنبال 
اين مسأله هستيم و افرادی هم ممکن است 
ضرر کنند؛ مسلما برخی از تالارها و  آشپزها 
ضرر می کنند و ما به آنها اين حق را می  دهيم 
و نگفتيم که انتقادی اگر داشــته باشند وارد 
نيســت. منتهی اين اصل عقلايی  است که 
٨٠ درصدی که با فقر مواجه هســتند، نبايد 
قربانی آن ٢٠ درصدی  باشــند کــه در رفاه 
هستند. با اين تفاســير آيا ٨٠ درصد مقدم 
اســت يا ٢٠ درصد؟  همه هم اين مســأله را 
پذيرفتنــد حتی با صاحبــان تالارهايی که 
اين مراســمات را  برگزار می کنند، جلسه ای 
گذاشتيم و در مورد اين قضايا صحبت کرديم. 
مسأله  در واقع همين بود و چيز خاصی نبود. 
اين که بعد از ســاعت ١٢ شب عروسی  نبايد 
ادامه پيدا کند اين درواقع يک قانون است که 
نهادهايی چون نيروی  انتظامی، فرمانداری، 
شورای فرهنگی و ســتاد احياء و ... هم در آن 
مشارکت  داشــته اند. ما که از خودمان قانون 
درست نکرديم، بلکه توصيه به عملی کردن 

يا  اجرايی شدن قانون کرديم.  

این ستون قرار است دغدغه هاى یک هفته 
باشد براى آن چه که شفاف نشده و بهتر است 

شفاف شود
پله اول شفاف سازى

 گسترش فرهنگ آن است 

محمدامین زارعى

شايد بتوان گفت هفته گذشته، هفته بسيار مهمی 
برای ايجاد پيش زمينه های افزايش سرمايه اجتماعی 
بود؛ ســرمايه ای که در اين روزها چون درّ گران بايد با 

چراغ در جامعه به دنبالش بود. 
يک: در اين هفته دولت «لايحه شفافيت» را بررسی 
و تصويب کرد. لايحه ای که قرار است شفافيت را در دو 
سطح تکاليف عام و اختصاصی، مورد توجه قرار دهد. 
محمد نهاونديان، معاون اقتصادی رئيس جمهوری نيز 
در اين مورد گفت: «برای مقابله ريشه ای با فساد، تامين 
حقوق عمومی مردم و اطلاع يافتن از آن چه به  حق و 
تکليف مربوط می شــود، افزايش سرمايه اجتماعی، 
اعتماد عمومی و مشــارکت اجتماعی بايد دسترسی 
مردم را به اطلاعات به صورت حداکثری تامين کنيم.»

اين گام خيلی بلندی است برای آن که همگان خود 
را ملزم و ملتزم به ارايه اطلاعــات و ايجاد زمينه های 
دسترسی آزاد به اطلاعات کنند. پيشنهاد اصلی و شايد 
بتوان گفت ضمانت اجرايــی چنين قوانينی، آموزش 
فرهنگ شفافيت در سازمان ها به متصديان امر است، 
چراکه قوانيــن نيازمند مجريانی اســت که ضرورت 
رعايت آنها را درک کنند و در راســتای انجام شــان 
پايمردی داشــته باشــند. بسط و گســترش چنين 
فرهنگی نيز صرفا با صدور دســتورالعمل و بخشنامه 
اتفاق نخواهد افتاد و  بايد آموزش ها در تمام ســطوح 
جريان پايدار داشــته باشد. حتما چنين قوانينی راه و 
مسير سخت شفافيت را هموار خواهند کرد، ولی ايجاد 

زيرساخت ها شرط لازم است و نه کافی.
دو: خبر مســئولان به اصحاب فرهنگ اين بود که 
همچنان به کاغــذ، ارز ۴۲۰۰ تومانــی تعلق خواهد 
گرفت. اما در راستای شفافيت سوال اصلی اين است؛ 
تا به حال که واردات کاغذ بــا ارز ۴۲۰۰ تومانی انجام 
می شــده، پس چه اتفاقــی نيفتاده که قرار اســت با 

تداومش بيفتد؟ 
اين روزها، کاغذ کمياب است و قيمت آن روز به روز 
درحال تغيير. تعدادی از نشريات برای تنظيم دخل و 
خرج شــان از تعداد صفحات کاســته اند. بحران کاغذ 
گريبان کتاب را هم گرفته و چــاپ کتاب و در نتيجه 
تيراژ و قيمتش را تحت تاثير قــرار داده و صدالبته اين 
نياز اساسی فرهنگی را از سبدهای خريد خانواده خارج 
کرده اســت. اگر قرار باشد دغدغه همه فرهنگ سازی 
باشــد، پس چه بهتر که ابــزارش را فراهم آوريم و چه 
ابزاری بهتر از کتاب و نشريات. نکته بسيار حايز اهميت 
و حياتی در حل بحران کاغــذ عدم دقت مکانيزم های 
نظارتی برای رساندن اين کالا به دست مصرف کننده 
نهايی است، چراکه درحال حاضر سيستم های توزيع 
توان رصدکــردن دقيق مســير ارز اختصاص يافته به 
کاغذ را نداشته و چه بسا کسی به درستی هم نمی داند 
چه بخشی از اين دلارهای ارزان صرف خريد و واردات 
کاغذ شده و چه بخشی به ساير مصارف رسيده و تنها 
پيشنهاد برای حل اين مسأله نيز ارايه اطلاعات شفاف 
به همگان اســت، چراکه در اتاق شيشه ای همه سعی 

می کنند دست از پا خطا نکنند و دست به سينه باشند.

ستون شیشه اى

ره
چه

ادامه از صفحه اول| برای نشــان دادن 
اين که مردم چقدر نسبت به يکديگر و ادبيات 
رسمی و آن چه دولت و حکومت می پندارند، 
ســوء ظن دارند، نيازی به تحقيــق طولانی 

نيست و مثال ها دم دست اند.  
وقتی اتفاقــی مثل ســهميه بندی بنزين، 
شــايعه ای -احتمالا همراه با ســوء نيت- که 
ســريعا تکذيب می شــود، می تواند مردم را 
ســاعت ها و روزها در صف بنزيــن نگه دارد، 
يعنی باورمندی به مرجع رسمی پايين آمده 
است. اين که رئيس بانک مرکزی مجبور است 
هر چند روز يک بار از مردم بخواهد دســت از 
خريدن دلار و ديگر ارزهای خارجی بردارند و 
اجازه دهند بازار ثبــات پيدا کند و ارزش پول 
ملی پايين تر نيايد هــم از نتايج بی اعتمادی 
است. وقتی مردم با وجود همه تاکيدات مبنی 
بر تامين بازار برای خريد و انبارکردن گوشت، 
مرغ، رب، دستمال و شکر هجوم می برند هم 
انگار پرچمی به دست دارند که روی آن نوشته 

شــده ما هراســانيم و به توصيه ها و اخباری 
که وضع را عادی جلوه می دهنــد، با بدبينی

 نگاه می کنيم. 
در اين شــرايط، اين کــه اســتقلالی ها و 
هواداران ديگر تيم ها قهرمانی پرســپوليس را 
زيرســوال ببرند و بخواهند مشروعيتش را به 
چالش بکشــند، موضوعی عادی و متناســب 
با روحيه جامعه اســت. اما داســتان به يک 
قهرمانی خلاصه نمی شــود کــه بخواهيم در 
مــوردش بی خيــال باشــيم و از آن بگذريم. 
پرسپوليس به هرحال قهرمان شده است و اين 
افتخار در تاريخ باشــگاه و فوتبال ايران برای 
هميشه ثبت می شود، اما شکاف ها در جامعه 
درحال عميق تر شدن اند. هشدار در اين مورد 
جدی است و خيلی وقت است که زنگ آن به 
صدا درآمده. نيايد روزی که نياز به در کنار هم 
ايستادن مردم، باوری عمومی باشد و بخشی 
از جامعه بــا مطرح کردن ترديدها و اختلافات 

دل همه را خالی و تشنج ايجاد کنند.  

جنایت جدید ائتلاف سعودى 
در صنعا   

روز پنجشنبه حمله هوايی ائتلاف سعودی به 
يمن منجر به جناياتی ديگر شد. درحالی که ائتلاف 
ســعودی اعلام کرد در اين حملــه  هوايی صرفا 
اهداف نظامی و مواضع انصاراالله در منطقه جبل 
عطان را هدف قرار داده، وزارت بهداشــت يمن 
خبر داد که در اثــر  اين حمله ٦ تن ازجمله چهار 
کودک عضو يک خانواده و دو مرد کشــته و ٧١ 
تن ازجمله ٢٧کــودک، ١٧ زن و ٢٧ مرد زخمی 
شــدند.  به همين جهت ســيد عباس موسوی، 
سخنگوی وزارت امورخارجه ضمن محکوم کردن 
جنايت جديد ائتلاف سعودی در بمباران  منازل 
مسکونی در شهر صنعا گفت: «کشورهای حامی 
نيروهای متجاوز به يمن بــا در اختيار قراردادن 
بمب ها و ســلاح های  نابودکننده به ائتلاف، در 
اين جنايات شريک بوده و بايد پاسخگو باشند. از 
مجامع بين المللی و حقوق بشری می خواهيم که 
به  مسئوليت خود عمل کنند و از هر طريق ممکن 

مانع تکرار اين جنايات شوند .»

اختلاف در کاخ سفید
در روزهای اخير اخباری مبنی بــر اختلاف نظر در کاخ 
سفيد پيرامون موضوع ايران مطرح شده بود که چهره های 
سياسی ايرانی در ايران هم نسبت به آن اعلام موضع کرده 
بودند؛ ازجمله حميد بعيدی نژاد، سفير ايران در لندن که 
روز گذشته در اينستاگرام خود در پاسخ به يکی از کاربران 
نوشته بود: «وجود اختلاف نظر در کاخ سفيد جدی است». 
اينها البته در سطح گمانه زنی نبود؛ چراکه روز چهارشنبه 
ترامپ نســبت به اين گفته ها واکنش نشــان داد. دونالد 
ترامپ در توييتی نوشته بود: «رسانه جعلی واشنگتن پست 
و حتی رسانه جعلی تر نيويورک تايمز اخباری می نويسند 
مبنی بر اين که در خصوص سياست قوی من در خاورميانه 
يک دعوای داخلی وجــود دارد. هيچ دعوای داخلی وجود 
ندارد. ديدگاه های متفاوتی بيان می شــود و من تصميم 
نهايی و قاطع را می گيرم.» بعد از ايــن توييت اما روزنامه 
واشنگتن پســت بلافاصله گزارش مفصلی درباره اختلاف 
نظر او با بولتون و پومپئو منتشر کرد که در آن تأکيد کرده 
بود ترامپ از مشاوران خود ناراحت شده و بر اين باور است 
که الان وقت مناسبی برای حمله به ايران نيست. گزارش ها 
نشــان می دهد که ترامپ تقريبا به  طــور منظم از بولتون

 گلايه  می کند. 

 گفت وگوى «شهروند» با امام جمعه نقده که از اداره ارشاد این شهرستان  خواسته بود 
با چاپ کارت عروسى بیش از سه ساعت مقابله شود

مردم از حرف هاى ما استقبال کردند
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محمدجواد ظريف، وزير امور خارجه کشورمان که برای گفت وگو و رايزنی های سياسی وارد چين شد، 
در آغاز ورود به فرودگاه پکن گفت: «نجات برجام وظيفه جامعه بين المللی اســت و اگر جامعه جهانی 
احساس می کند برجام يک دستاورد مهم است بايد همانند ايران برای حفظ آن اقدام عملی انجام دهد.

 تا کنون جامعه بين المللی به جای اقدام عملی برای حفظ برجام بيشتر اظهار نظر و صدور بيانيه داشته 
است. اقدام عملی کاملا مشخص است بايد وضع روابط اقتصادی ايران عادی سازی شود و اين اقدامی است 

که برجام صريحا به آن اشاره دارد.»

محمدجواد ظریف:  

جامعه جهانى 
باید برجام را 
نجات دهد

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

در روزهاى پس از بروز یک 
حادثه، کودکان به حمایت و 
مراقبت بیشترى نیاز دارند. 

ممکن است خیلى بترسند و 
فشار زیادى به آنها وارد شده 

باشد.

آمریکا مى خواهد
 توپ در زمین ما باشد

معاون   ، ابتکار  معصومه 
امور زنــان رئيس جمهوری، 
گفت: «آمريکا ادعا می کند 
برای مذاکره آماده اســت و 
شماره  رئيس جمهورشــان 
می دهد، به نوعــی می خواهد مســأله را بر گردن ما 
بيندارد يا اصطلاحا توپ در زمين ما باشد.» ابتکار در 
پاسخ به سوال اعتمادآنلاين مبنی بر اين که «مخالفان 
دولت می گويند بخشــی از دولت طرفدار مذاکره با 
آمريکاست، آيا شما کسی را در دولت می شناسيد که 
موافق مذاکره باشد؟» گفت: «خير من چنين کسانی را 
در کابينه نمی شناسم. قطعا فرمان رهبر معظم انقلاب 
در اين موضوع خيلی شفاف اســت و به نظرم مسأله 

روشن است.»

آقاى لاریجانى با خودشان
 نوار موسیقى آورده بودند

عبداالله گیویان، اســتاد 
کارشــناس  و  دانشــگاه 
پيشکســوت تلويزيون، در 
گفت وگويی مفصل با ايلنا، در 
تحليــل بخشــی از تاريخ 
صداوســيما گفت: «در دوره آقــای لاريجانی ما با 
مديرانی طرف بوديم که بيشــتر از گــروه بعدی با 
فرهنگ آشنا بودند و شــرايط زمانی آنها هم بيشتر 
تثبيت يک گرايش سياســی بــود. در عين حال 
می خواســتند نماد فرهنگی تری هم داشته باشد؛ 
به عنوان مثال من خاطرم هست آقای لاريجانی که 
تلويزيون آمدند، مجموعه ای از کارهای موسيقی را به 
صورت نوار با خودشان آورده بودند و قرار بر اين بود که 
از آنها در برنامه های مختلف استفاده شود؛ اما خيلی 
سريع از اين امر جلوگيری شد. در دوره آقای ضرغامی 
ديگر تلويزيون کاملا در اختيار قرار گرفته شده بود و 
مديران آن تغيير کرده بودند و به نوعی با مشربی که 
شخص آقای ضرغامی آن را نمايندگی می کرد که 
عملکردش زمانی که معاون سينمايی ارشاد بود را 
نشــان می داد، شــما تنزلی در آدم ها، ســليقه ها، 

جهت گيری ها را شاهديد. .»

سرریز مشکلات تهران به «رى»
هدایــت  االله

 جمالى  پور، فرماندار ويژه 
گفــت:  ری  شهرســتان 
«سال هاست که شهرستان 
ری مشکلات بسياری ازجمله 
انباشت زباله، دفن اموات، آلودگی هوا و... ناشی از همجواری 
تهران را متحمل شده و شهروندان شهرستان ری با اين 
مشکلات و معضلات دست وپنجه نرم می کنند و بدتر از 
همه اين که عوارض جمع آوری شده در پايتخت که بايد 
برای سامان اين موارد در نظر گرفته شود به شهرستان ری 
داده نمی شود. انتظار می رفت دوره پنجم شورای شهر 
تهران، ری و تجريش در حوزه حل معضلات ری حداقل 
جلسه ای ويژه و مستقل تشکيل می داد اما چنين نشده و 
هــر روز بر مشــکلات مديريت شــهری در ری افزوده 

می شود.»

چرا عده اى قهرمانى پرسپولیس را باور نمى کنند؟

محمدجواد ظریف:  

جامعه جهانى 
باید برجام را 
نجات دهد


